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Onderwerp Raadsvragen m.b.t. toegankelijkheid 
voor personen met een beperking

Geachte heer Crielaard,

Op 24 juli 2020 heeft u raadsvragen ingediend over toegankelijkheid. Met deze brief geven wij u 
antwoord op uw vragen.

Vraag 1.
Hoe monitort het college in het algemeen de toegankelijkheid in Lansingerland voor personen met 
een beperking?

Antwoord
Om de fysieke toegankelijkheid te monitoren voeren wij centrumschouwen uit. Zo heeft bijvoor
beeld in december 2019 een centrumschouw plaatsgevonden in Bleiswijk met als doel om de 
toegankelijkheid van het centrum in kaart te brengen. Aan deze schouw hebben mensen met een 
fysieke beperking deelgenomen. Noodzakelijke en gewenste aanpassingen die hieruit naar voren 
kwamen hebben wij, waar mogelijk, aangepast.

Vraag 2.
Worden ervaringsdeskundigen betrokken in de monitoring?

Antwoord
Ja, wij betrekken ervaringsdeskundigen in het verbeteren van de toegankelijkheid, zie het 
voorbeeld onder vraag 1.

pagina 1/3



Ons kenmerk U20.06492

Vraag 3.
Sinds 2017 heb ik niets meer vernomen van Stichting Gehandicaptenbeleid Lansingerland (SGL).
Ook de website is onbereikbaar. Bestaat SGL nog en wat is hun huidige rol?

Antwoord
Stichting Gehandicaptenbeleid Lansingerland (SGL) is per april 2018 opgeheven. Het bleek 
onmogelijk bestuursleden te vinden om de noodzakelijke taken van de stichting uit te voeren. 
Daarnaast had de stichting het gevoel weinig contact te hebben met de achterban. De stichting 
speelt dus geen rol meer.

Vraag 4.
De VNG meldt op haar website dat de gemeente verplicht is om een Lokale Inclusie Agenda te 
maken. Heeft Lansingerland zo’n agenda?
Zo nee, wanneer wordt de Inclusie Agenda Lansingerland naar de raad gestuurd?
Zo ja, op welke wijze merken inwoners met een beperking dat in onze gemeente met een Lokale 
Inclusie Agenda wordt gewerkt?

Antwoord
Nee, we hebben momenteel geen Lokale Inclusie Agenda maar we nemen de onderdelen van de 
inclusieve en diverse samenleving op in de nieuwe beleidsplannen van het sociaal domein. Deze 
beleidsplannen omvatten ook wat onder de lokale inclusieagenda wordt verstaan en gaan in de loop 
van 2021 ter besluitvorming naar de raad. Als voorschot voor gemeenten om dergelijk beleid te 
ontwikkelen organiseert de VNG op 2 september de webinar ‘Divers & inclusief: Diversiteit begint 
bij artikel 1’. Ook raadsleden worden van harte uitgenodigd om kosteloos deel te nemen aan deze 
bijeenkomst: https://vng.nl/agenda/webinar-divers-inclusief-diversiteit-begint-bii-artikel-1

Vraag 5.
De Coronapandemie heeft ook een grote impact op de zelfredzaamheid van personen met een 
beperking.
a. Hoe wordt in de huidige tijd met hen rekening gehouden in de openbare ruimte?
b. Sluiten ‘nieuwe’ looproutes aan op invalideopritten en liften?
c. Op welke wijze wordt er rekening gehouden met mensen met een visuele beperking die 

‘nieuwe’ routes niet zien?
d. Hoe wordt er omgegaan met plexiglas en mensen met een auditieve beperking?

Antwoord
a. Over het algemeen weten mensen met een beperking die zelfstandig wonen zelf hun weg te 

vinden naar de voor hen relevantie informatie. Bijvoorbeeld online of doordat zij zijn 
aangesloten bij een belangenvereniging. Veel belangenverenigingen besteden aandacht aan de 
(gevolgen van) de coronapandemie 2019. Zo ook leder(in), de voormalige landelijke Chronisch 
Zieken- en Gehandicaptenraad: https://iederin.nl/onze-doelen/corona/. Daarnaast is naar 
aanleiding van vorige vragen (U20.04546) aan ondernemers via de ondernemersnieuwsbrief 
aandacht gevraagd voor mensen met een visuele beperking in de openbare ruimte tijdens de 
huidige pandemie.

b. Op een aantal plekken in de centra waar mogelijk drukte kan ontstaan, zijn pijlen geplaatst om 
de looprichting aan te geven. Dit is gedaan om de aanbevolen 1.5 meter afstand tussen

pagina 2/3



Ons kenmerk U20.06492

personen zo goed mogelijk te faciliteren. De looproutes sluiten over het algemeen goed aan op 
hoe inwoners sowieso al door het centrum lopen: de looproutes zijn tegen de klok in en er is 
voor gezorgd dat inwoners geen onhandig grote rondes hoeven te lopen. De looproutes vormen 
dus geen belemmering om invalideopritten en liften te bereiken.

c. Mensen met een visuele beperking zijn vaak al gewend om mondig te zijn en mensen met wie 
zij de openbare ruimte delen, aan te spreken. De belangenvereniging voor mensen met een 
visuele beperking heeft hier ook aandacht voor op haar website:
https://www.oogvereniging.nl/2020/06/coronavirus/. Naar aanleiding van de raadsvragen die 
eerder zijn gesteld (U20.04546) is ook aandacht gevraagd voor mensen met een visuele 
beperking bij onze lokale ondernemers.

d. Via de website van stichting Hoormij worden patiëntenorganisaties opgeroepen hun leden te 
leren communiceren door plexiglas. Voor gemeente Lansingerland is de Koninklijke Auris Groep 
Rotterdam de regionale organisatie die aandacht heeft voor mensen met een auditieve 
beperking en opkomt voor hun belangen. Voor meer informatie zie:
https://www.stichtinghoormii.nl/pages/nl-nl/default/coronavirus-gehooraandoeningen-en-
evenwichtsproblematiek.

Vraag 6.
Mensen in een rolstoel maken gebruik van een rolstoelplank om in de bus te komen. Heeft het 
college gesprekken gevoerd met de RET hoe zij in de coronacrisis omgaan met toegankelijkheid 
voor personen met een beperking? Kunnen mensen met een beperking nu in het coronatijdperk 
gebruik maken van de bus?

Antwoord
Deze rolstoelplanken kunnen nog steeds gebruikt worden. Daar heeft corona geen invloed op 
gehad.

Wij verwachten dat wij met deze brief antwoord hebben gegeven op uw raadsvragen.

Met een vriendelijke groet,
burgemeester en wethouders van Lansingerland

Lucas Vokurka 
Secretaris

b.a.

drs. Pieter van de Stadt 
Burgemeester
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